

Møde i Gl. Rye Menighedsråd (MR) d. 8. maj 2025 kl. 16.30 - ca. 19.30

Mødet afholdes i Sankt Søren's Hus.

Deltagere: Annette, Sigrid, Iben, Henrik O., Hans, Liselotte

Afbud: Jens, Per, Irene, Torben

Dagsorden:

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
1.	Godkendelse af referat fra april mødet	Referatet er godkendt.	
2.	Tilføjelser til / godkendelse af dagens dagsorden	Særskilt punkt vedr. provstesyn tilføjes.	
3.	Årshjul, ny version	Jens fremlægger en ny version af et årshjul, som vi arbejdede med på workshopen i april. Jens havde meldt afbud. Annette og Jens forbereder udkast til næste møde.	Jens, Annette
4.	Indkomne invitationer mm	Ingen	
5.	Nyt fra kirkeværgen v/ Torben	Se notat "Forberedelse Provstesyn 2025", som ligger i Churchdesk i mappen for dagens møde. Annette gennemgik notatet overordnet og det blev vedtaget at indsende	Annette, Torben, Liselotte

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
		ansøgninger. På baggrund af ønsker/behov vil Annette, Torben og Liselotte udarbejde de relevante ansøgninger. Vi laver udkast til ansøgninger til næste møde d. 12/6.	
6.	Provstesyn 4/6	Synet foregår kl. 9-14 Sigrid tager kontakt til Susanne og hjælper med forplejning. Programmet for provstesynet ligger i ChurchDesk under begivenheder i kalenderen. Annette inviterer Henrik Højmosen. Han er ikke obligatorisk deltager.	Sigrid, Annette
7.	Nyt fra kontaktpersonen v/ Per	Afbud fra Per. Annette minder Per om at give besked til personalet om at klargøre alle bygningerne til provstesynet. Medlemmer af menighedsrådet hjælper hvis nødvendigt.	Annette
8.	Nyt fra kassereren v/ Henrik	Udkast til ansøgning til provstiudvalget vedrørende regulering af driftsmidler. Er der nyt om dette? Der er søgt om midlerne. Ansøgningen ligger i ChurchDesk i mappen for MR-mødet i april. Vedr. budgettet for 2026 kontakter Henrik John Krarup fra provstiudvalget for en gennemgang. Hvis muligt deltager Annette og Iben. Henrik har modtaget et budgetudkast for 2026 fra regnskabsføreren.	Henrik

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
		Han gennemgår det og fremlægger det på juni-mødet.	
9.	Nyt fra præsterne	Rapport om forenkling af menighedsrådsarbejdet. Sammenfatning kan læses her: https://www.blkm.dk/fileadmin/share/dokumenter/Rapport_forenklingsprojekt_2025.pdf Den fulde rapport her: https://www.blkm.dk/fileadmin/share/dokumenter/Projekt_forenkling_rapport_2025.pdf Vi skal ikke lave evt. høringssvar, før lovforslaget kommer fra kirkeministeren, men alene drøfte rapportens anbefalinger, som kan læses i den lille rapport (sammenfatningen). Iben redegjorde overordnet for baggrunden og indholdet af forenklingsprojektet. Vi er enige om, at indgive høringssvar. Alle MR-medlemmer opfordres til at læse sammenfatningen, og den drøftes yderligere på juni-mødet. For at kunne levere et godt høringssvar, foreslås det, at teksten for nogle emner "deles" ud på relevante personer, som sætter sig ind i stoffet og fremlægger det overordnede indhold på junimødet. Følgende emner og personer foreslås: Personaleforhold: Per	Alle

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
		Økonomi og budgetregnskab: Henrik O Aflastning af menighedsrådenes forvaltning af fast ejendom og styrkelse af samarbejdet om økonomiforvaltning i provstiet: Annette, Jens, Liselotte	
		Telegramvagter til konfirmationen 29/5. Henrik og Annette har meldt sig. Er der 1-2 mere, som har tid og lyst? Giv Annette et praj.	Henrik, Annette, andre?
		Kommende arrangementer: Himmelske dage i Silkeborg 29/5-1/6 Koncert Høst 11/5 Korkoncert Klang 22/5 Kirkekaffe efter gudstjeneste kl. 9.30 . Forberedelse fra kl. 8.45 18. maj: Sigrid + ? 22. juni: Jens og Liselotte 13. juli: Ingen kirkekaffe 27. juli: Liselotte + Annette 10. august: 31. august: Øm Kloster (ingen kaffe i Gl. Rye)	
10.	Nyt fra personalerepræsentanten v/Hans	Jesper har efterspurgt de nye regler for Sognehuset. De skal lægges i Sognehusmappen på ChurchDesk sammen med de nye vedtægter. Reglerne skal fremover altid udleveres til lånerne. Geoflex samarbejdet skal behandles igen på juni-mødet.	Liselotte / Annette (Iben sender tekst)

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
11.	Nyt fra udvalg og grupper		
	a. Kirkegårdsudvalget	Se pkt. 6	Iben, Annette og Liselotte
	b. Præstegårdsudvalget	Lydisolering af Ibens kontor. Provstiets arkitekt undersøger løsninger. Carportens tag trænger til reparation. Det var beskrevet i provstisynets protokol i både 2017 og 2021. Maling af værelse udsat. Nyt tilbud på maling af bryggers efter vandskade indhentes	Jens, Per og Iben
	c. Kommunikationsgruppen	Se notat i Churchdesk-mappen for dagens MR møde. Dette behandles i august-mødet.	Irene, Sigrid og Louise
	d. Sangcafé gruppen	Juni: Irene. Temaet er sommerforelskelse. Uge 30-ish: skal drøftes / aftales på dette møde. Folkedans er en idé - kan der skaffes spillemænd og en call'er? Liselotte forhører sig hos Ry folkedanserklub og evt. andre. Arrangementet kunne udføres i samarbejde med Udsyn. 4. september: Sigrid. Emne: høst 2. oktober: Jens. Emne: fællesskab 6. november: Henrik O. Emne: mørke 4. december: Iben. Emne: jul	Iben og Jens. Liselotte
	e. Andre?		
12.	Opsamling fra tidligere møder		

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
	Indretning af kontoret	Vi afventer udspil fra Henrik Højmosen. Oprydning inden provstesynet.	Annette
	Ladestandere	Vores tilbud fra Aura er sendt til Ninni i provstiet. Hun synes det lyder dyrt, og vil kontakte Aura og spørge, om der gælder en billigere pris, hvis vi kommer ind under det samlede provsti tilbud. Dette er også fra Aura. Umiddelbart kan vi bare sætte det i gang, når vi er enige om en pris med Aura.	Jens
13.	Eventuelt	Vi skal undersøge, hvad der er lovformeligt krav til referatet. Annette, Iben, Henrik og Liselotte aftaler et møde, og laver et oplæg til en forretningsorden for MR på junimødet.	Annette, Iben, Henrik, Liselotte